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Verslag van het Koepeloverleg ONG, VvBL, OVS en gemeente De Fryske Marren  
 
Datum : 17 december 2024 
Tijdstip : 15:00 uur 
   
Aanwezig : Bram Dahmen namens Ondernemersnetwerk Gaasterland (ONG), Egbert Douma 

namens Vereniging van Bedrijven Lemmer e.o.(VvBL) Vera Stilma en Grietje vd Reijnst 
namens Ondernemers Vereniging Skarsterlân (OVS) , Remboud van Iddekinge, 
Lourens Bergsma en Dick Schuurman namens gemeente De Fryske Marren  
 
Afwezig:  Monika Klinge (VvBL) 

 

1. Opening 

Remboud opent de vergadering en heet iedereen welkom.  

 

2. Verslag 09 september 2024 

Het verslag wordt vastgesteld.  

  

3. Wat speelt er binnen de ondernemersverenigingen 
ONG 
Bestuurlijk staat het stabiel. 12 december jaardiner gehad. De hele jaarplanning voor 2025 is al 
vastgesteld. De nieuwjaarsborrel staat voor 9 januari gepland. 
 
VvBL  
Eise Speerstra treedt ook af tijdens de eerstvolgende ALV. De laatste activiteit was een 
bedrijfsbezoek. Programma voor tot aan de zomer is al redelijk compleet. 
 
OVS 
De OVS heeft een potentieel nieuw bestuurslid gevonden, Romy van der Wiel voor de functie van 
secretaris. Laatste activiteit was het midwinterslokje op 12 december. Daarvoor is er nog een 
ontbijtsessie bij SALT in Terherne georganiseerd. De nieuwjaarsborrel staat voor 9 januari gepland. 

 
 

4. De Fryske Marren 

Stand van zaken proces Lelylijn 
Er is bestuurlijk overleg geweest met de minister en staatsecretaris. Op dit moment is er nog geen 
zicht op 75% financiering, dat betekent dat het kabinet nog niet bereid is om de “mirt verkenning” 
te starten. Voor de Kerst zal er nog een extra Rijk-Regio overleg plaatsvinden over de vraag: “Hoe 
nu verder?” 
 
Stand van zaken proces Regiodeal 
Het convenant tussen Rijk en Regio is getekend en de helft van de toegekende rijksbijdrage wordt 
binnenkort overgemaakt. Er wordt nu gewerkt aan het opstellen van een programmaplan. Hierin 
worden de projecten opgenomen waar we mee aan de slag gaan. We koersen op besluitvorming in 
maart 2025. 
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Munitiedepot 
Het ministerie van Defensie is mogelijk van plan om in de weilanden bij Lemmer, Bantega, Echten 
en Oosterzee een munitieopslag voor Snel Inzetbare Capaciteit (SIC) te realiseren. Het door 
Defensie beoogde gebied is plusminus 0,68 km2 groot. Naast deze locatie kijkt het ministerie ook 
nog naar 2 locaties bij Kollumerpomp. De gemeente heeft eerder een brief met zienswijzen 
ingediend. De gemeente heeft zorg en aandacht voor de geluiden van de inwoners. In de contacten 
met het ministerie wordt continu gewezen op het juist en transparant informeren van onze 
inwoners en op de aandacht voor de stapeling van ruimtelijke opgaven in onze gemeente, zoals 
drinkwaterwinningsgebied, het veenweideprogramma, de 380kv-hoogspanningsverbinding, de 
Lelylijn en de gaswinning. De uitkomsten worden met een kritisch oog bekeken. Als dit door gaat 
heeft dit grote gevolgen voor het dorp. 
 
Stroom 
Er is onlangs weer overleg met Liander geweest. Het onderstation in Lemmer staat volledig op 
rood. Oudehaske (Joure) is ook zo goed als volledig benut. Dat betekent concreet dat er geen 
nieuwe aansluitingen voor grootgebruikers gerealiseerd kunnen worden. Ook kunnen er geen 
nieuwe zonneparken worden aangelegd en evenmin grootschalige teruglevering van stroom 
plaatsvinden (zonnepanelen). De problemen worden dus groter terwijl de oplossing steeds verder 
weg komt te leggen. Het gaat nog 5 tot 10 jaar duren voordat het netwerk weer op orde is. 
De gemeente wil, samen met ondernemers op de bedrijventerreinen, kijken of er creatieve 
oplossingen mogelijk zijn. 
 
Nieuwe burgemeester 
Mogen de ondernemers ook meedenken bij het functieprofiel voor de nieuwe burgemeester? 
Hiervoor kunnen de ondernemersverenigingen contact opnemen met de Griffie. 

 

5 Programma Economie 2024-2027 

Wat zijn de bevindingen van de verenigingen n.a.v. het uitvoerinsplan. VvBL geeft aan dat de 
termen Vitaliteit en Duurzaamheid hun wel aanspreken. Daarnaast hebben zij bij agendapunt 7 een 
aantal onderwerpen opgegeven die raakvlakken met het uitvoeringsprogramma hebben. 
Afgesproken wordt dat het Programma Economie vast onderdeel op de agenda blijft. Specifieke 
zaken die een relatie hebben met het uitvoeringsprogramma zullen door de 
ondernemersverenigingen worden geagendeerd om met elkaar te bespreken. 

 
 

6 Bedrijventerreinen, waar staan we 

Lemsterhoek – Lemmer 
Het plan is nog niet vastgesteld. Het wachten is op een akkoord tussen de gemeente en de 
ontwikkelaar. 
 
De Ekers - Joure 
De laatste twee kavels op Ekers 3A zijn verkocht. De gemeente verwacht de nieuwe uitbreiding (3B) 
in maart 2025 bouwrijp te hebben. De uitgifteprocedure wordt in het najaar van 2024 opgestart. 
 
Woudfennen - Joure 
Op dit moment is er nog een zeer beperkt aantal kavels beschikbaar. De prijzen zullen per 1januari 
worden verhoogd. 
 
Slotmolen – Sint Nicolaasga 
De laatste kavel is in optie.  
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7 Uit de regio 

De ondernemersverenigingen hebben recentelijk bestuurlijk bij elkaar gezeten. Ze willen meer 
gezamenlijk optrekken. Uit dit overleg zijn een aantal punten naar voren gekomen: 
 
▪ Verkeer- en parkeerbeleid in de gemeente 
Komt uit winkeliersvereniging Balk. Er zijn zorgen over de parkeerplaatsen in relatie tot de plannen 
die er zijn rondom een nieuw Multifunctioneel Centrum. Dit punt hoort niet echt thuis in het 
koepeloverleg. Parkeren is nadrukkelijk onderdeel van het onderzoek naar een geschikte locatie. De 
winkeliersvereniging kan hierover in gesprek met de projectleider van de gemeente, 

 
▪ Versnellen procedures vergunningen en regelgeving 
Dit onderwerp komt regelmatig terug. We kijken binnen de gemeente regelmatig naar onze 
processen. Kan het sneller, efficiënter? Onze invloed hierop is maar zeer beperkt. We hebben 
veelal te maken met wettelijke vastgestelde termijnen waar wij geen invloed op hebben. 
 
▪ Verduurzaming en innovatie 
Heeft directe relatie met het uitvoeringsprogramma. 
 
▪ Zichtbaarheid ondernemers 
Heeft directe relatie met het uitvoeringsprogramma. 
 
▪ Bedrijfsbezoeken door gemeente 
We kennen verschillende soorten bedrijfsbezoeken in De Fryske Marren: 

- Bedrijfsbezoeken door de bedrijvencontactfunctionarissen 
- Bedrijfsbezoeken door de wethouder Economische Zaken 
- Bedrijfsbezoeken door het college van B&W 

 
▪ Arbeidsmarkt en scholing 
Heeft directe relatie met het uitvoeringsprogramma. 
 
▪ Vitaliteit op de werkvloer 
Heeft directe relatie met het uitvoeringsprogramma. 
 
▪ Inbreng gemeente DFM bij opstellen Regiodeal 
Recentelijk was er een bijeenkomst voor de pijler Economie in Sneek. In verhouding weinig 
belangstelling vanuit onze gemeente. De ondernemersverenigingen vinden het belangrijk dat de 
belangen van DFM en haar ondernemers voldoende onder de aandacht blijven binnen de 
Regiodeal. Een aantal mensen die eerder vanuit DFM waren betrokken hadden aangegeven dat zij 
verhinderd waren maar een volgende keer weer zullen aanschuiven. De gemeente zal er scherp op 
blijven dat de belangen van onze gemeente en ondernemers niet ondersneeuwen. 
 
▪ Gezamenlijke avond met gemeente, tevens bij ONG en VVBL 
Komt nog uit de tijd van Skarsterlan. Gemeente en de OVS organiseren ieder jaar een bijeenkomst 
voor ondernemers uit het voormalige Skarsterlân (niet alleen leden OVS) met een spreker. Deze 
traditie bestaat sinds 1998. De kosten worden fifty-fifty verdeeld. Bij de totstandkoming van De 
Fryske Marren in 2014 is dit ook besproken met ONG en VVBL. Die hadden toen geen 
belangstelling. Als dit nu anders is kunnen zij met een voorstel komen, het aanbod staat nog steeds. 
 
▪ Bereikbaarheid regio Gaasterland 
Openbaar vervoer hoort hier niet op de agenda van het koepeloverleg. Hiervoor kan men terecht 
bij de medewerkers Verkeer van de gemeente. 
 
Zoals eerder bij agendapunt 4 besproken komen de punten die een relatie hebben met het 
uitvoeringsprogramma op initiatief van de ondernemersverenigingen terug op de agenda van het 
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Koepeloverleg. Verder is afgesproken dat de ondernemersverenigingen uiterlijk 14 dagen voor het 
eerstvolgende koepeloverleg bij de gemeente agendapunten kenbaar maakt die zij willen 
bespreken. Deze punten worden vervolgens aan de agenda voor het overleg toegevoegd. 

8 Nieuwe vergaderdatum 

De volgende vergadering staat gepland voor 17 maart 2025 om 15.00 uur. 

9 Sluiting 

De voorzitter sluit om 16.45 uur de vergadering.  

 


